
 

 

TISKOVÁ ZPRÁVA                                                 Ústí nad Labem 22. 10. 2024 
 
ÚSTECKÁ UNIVERZITA A ÚSTECKÁ KOMUNITNÍ NADACE ZŘIZUJÍ FOND UJEP 
 
Fond Univerzity Jana Evangelisty Purkyně (Fond UJEP) je zbrusu novou možností pro 
fundraising darů poskytnutých ústecké univerzitě. Jeho cílem je prostřednictvím 
Ústecké komunitní nadace shromažďovat finanční prostředky partnerů UJEP  
a následně je využívat k podpoře realizovaných činností. 
 
Statut Fondu Univerzity J. E. Purkyně oficiálně podepsali dne 22. 10. 2024 ředitelka 
Ústecké komunitní nadace Mgr. Kateřina Valešová a rektor UJEP  
doc. RNDr. Jaroslav Koutský, Ph.D. Ústecká univerzita Fond vnímá jako další 
nástroj pro podporu aktivit svých studentů a zaměstnanců.   
 
„Ústecká komunitní nadace je erudovaná a důvěryhodná organizace, která se 
provozování fondů pro nejrůznější organizace v Ústeckém kraji věnuje dlouhodobě. 
Nadace jako zřizovatel Fondu UJEP je pro nás zárukou flexibility i zkušeností  
s legislativou a administrativou procesu darování,“ říká rektor UJEP Jaroslav 
Koutský. 
 
UJEP má vlastní nástroje, které jí umožňují využívat finanční podporu od partnerů, 
a hodlá je i nadále používat. Fond jednak možnosti fundraisingu dále rozšiřuje  
a také umožňuje řešit nesoulad cyklu uvolňování peněz na konkrétní aktivity 
univerzity a cyklu, ve kterém dárci univerzitě dary svěřují. 
 
„Mnohé významné zahraniční univerzity mají při sobě nadační fond či nadaci. Ty 
fungují jako klíčové nástroje pro financování projektů, stipendií a výzkumu,  
a zároveň jako most mezi akademickou obcí a širší veřejností. Jsem velmi 
potěšena, i z titulu absolventa UJEP, že se naše univerzita zařadila mezi tyto 
subjekty a stala se důkazem rozvíjející se filantropické kultury v České republice,“ 
říká ředitelka ÚKN Kateřina Valešová.     
 
Stimul pro založení Fondu UJEP vzešel primárně ze strany Fakulty sociálně 
ekonomické UJEP a jejích absolventů, kteří dnes působí v managementu firemního 
sektoru. Fakulta dlouhodobě vytváří oboustranně přínosná partnerství  
s individuálními i firemními dárci, přičemž prostřednictvím nového Fondu chce 
podporovat zejména rozvoj talentů z řad svých studentů a zaměstnanců.  
 
„FSE chceme zviditelňovat nejen jako instituci zaměřenou na studium, ale také jako 
subjekt pro skvělé zaměstnání, oboustranně prospěšnou spolupráci a důvěryhodné 
partnerství. Fond pro nás představuje optimální řešení pro podporu projektů 
realizovaných na naší fakultě. Umožní nám přispívat studentům i pracovníkům k 
jejich osobnímu i profesnímu rozvoji, podporovat je v kreativitě, samostatnosti  
a odpovědnosti za svou práci i závazky, které mají vůči sobě, fakultě i společnosti,“ 
uvádí děkan Fakulty sociálně ekonomické UJEP Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. 
 
V současné době bude Fond na FSE UJEP využíván pro dary, které budou 
v odezvě na žádosti studentů a zaměstnanců na fakultě přidělovány tzv. Grantovým 
výborem. „Na úplném začátku chceme cestou nadačního fondu podporovat naše 
talenty. Výběr Grantového výboru nám přitom zajistí, že podpora bude adresná  
a související s konkrétní myšlenkou žadatele,“ vysvětluje proděkanka pro rozvoj  
a kvalitu FSE UJEP Ing. Lucie Povolná, Ph.D. 
 
Fakulta sociálně ekonomická je tak na UJEP průkopnicí ve využívání 
fundraisingových služeb zprostředkovaných přes Ústeckou komunitní nadaci. 
„Statut Fondu však umožňuje, aby v jeho rámci v závislosti na zájmu fakult  
i donátorů postupně vznikaly též kapitoly po ostatní součásti univerzity i UJEP jako 
celek,“ doplňuje prorektor pro internacionalizaci UJEP doc. Mgr. Pavel Raška, Ph.D. 
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UJEP – TADY SE NAJDEŠ 
 

Spolupráce a spojování s organizacemi v Ústeckém kraji jsou pro ústeckou 
univerzitu klíčové v mnoha oblastech jejích činností. Vyústěním této spolupráce bylo 
na FSE UJEP v červnu 2024 také založení Expertní rady děkana FSE UJEP, 
platformy, kde se potkávají odborníci z akademické a soukromé sféry a kooperují v 
oblastech inovací ve vzdělávání nebo propojování studia s praxí. Členem rady je 
také ředitel děčínského ChartFeroxu Bronislav Převrátil, který svoji alma mater na 
myšlenku založení fondu přivedl: „Z vlastní zkušenosti víme, že spolupráce  
s ústeckou nadací je více než příjemná. Toto spojení univerzitě přinese nejen 
snížení administrativní zátěže. A navíc se společně můžeme zapojit do projektů  
a spoluprací, které mají dlouhodobý pozitivní dopad na region.“ 
 
Jeho slova doplňuje další člen expertní rady Tomáš Brokeš, HR Manager a HR 
Country Head Knorr-Bremse: „Založením Nadačního fondu se Univerzitě a FSE 
otevírají další možnosti rozvoje. Je to velmi důležitý krok, jak pomoci mé fakultě 
financovat některé aktivity, na které mnohdy nejsou v rozpočtu univerzity 
prostředky. Fond je jednou z mnoha aktivit, která navíc doplňuje vizi rozvoje naší 
alma mater. Kvituji i spojení s Ústeckou komunitní nadací, se kterou mám 
dlouhodobé zkušenosti, a jsou jen ty nejlepší.“ 
 
„Díky propojení akademické, podnikatelské a veřejné sféry můžeme lépe reagovat 
na společenské a ekonomické výzvy. Společně s partnery budujeme dlouhodobé 
vztahy a přispíváme k rozvoji inovací a řešení pro Ústecký kraj,“ uzavírá rektor 
Koutský.  
 
Odkaz na fotografie k volnému užití: podpis Statutu Fondu UJEP; archiv UJEP 
(hromadné fotky: zleva Petr Veselý, Bronislav Převrátil, Kateřina Valešová, 
Ondřej Moc, Lucie Povolná, Jaroslav Koutský, Pavel Raška)   
 
Mgr. Jana Kasaničová, tisková mluvčí 
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